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PROTOKÓŁ Nr XXII/2008 

 
z sesji Rady Miasta Helu, która odbyła się dnia 24 kwietnia 2008 roku w sali 
posiedzeń budynku Urzędu Miasta. 
 
 
Godzina rozpoczęcia 1000            godzina zakończenia 1630   

 
Sesję otworzył Przewodniczący Rady Miasta Helu Edward Mrozik. 
Stwierdził prawomocność obrad. Na ogólną ilość ustawowego składu Rady 15 
w sesji uczestniczyło 14 radnych (lista obecności stanowi załącznik do 
protokołu). 
Nieobecni: Borowiec-Pytel Bogusława. 
Zastępca burmistrza wnioskował o wprowadzenie do porządku obrad projektu 
uchwały, w sprawie sprzedaży nieruchomości położonej w mieście Helu, który 
został omówiony na komisjach. 
Rada Miasta przyjęła wniosek jednogłośnie 13 głosami „za”. 
Radny Motyka wnioskował, żeby odczytanie opinii Komisji Rewizyjnej 
dotyczącej sprawozdania budżetu i wniosku o udzielenie absolutorium zawarte 
było w jednym punkcie. 
Rada Miasta przyjęła wniosek jednogłośnie 13 głosami „za”. 
Rada Miasta przyjęła jednogłośnie 14 głosami „za” porządek obrad z wyżej 
wymienionymi zmianami (porządek obrad bez zmian stanowi załącznik do 
protokołu). 
 
Część druga 
Ad. do pkt 1. 
Sekretarz Miasta odczytał odpowiedzi na interpelacje radnego Chronia i radnej 
Konarskiej (odpowiedzi stanowią załącznik do protokołu). 
Ad. do pkt.2 
Radna Janiak poprosiła o informację na temat: 
- kiedy zacznie się remont parku przy ul. Dworcowej, 
- od kogo jest dzierżawiony plac naprzeciwko hali (od „Społem”, czy miasta), 
którego nawierzchnia wymaga remontu. 
Radna Konarska zapytała, czy istnieje możliwość zamykania cmentarza na noc 
ponieważ zdarzają się kradzieże i dewastacje. Poinformowała jednocześnie, że 
naprawiony chodnik przy ul. Steyera 4-6 jest źle zrobiony i wymaga remontu. 
Przewodniczący Rady poprosił o: 
- informację czy istnieje możliwość rejestrowania psów ras, które powszechnie 
uznaje się za groźne, 
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- uczulenie strażników na zwracanie uwagi właścicielom psów żeby prowadzili 
psa na smyczy i w kagańcu, 
- informację na jakiej wysokości powinny być znaki drogowe ponieważ przy 
ruchu na ul. Przybyszewskiego przechodnie zawadzają głową, 
- zajęcie się sprawą niewłaściwego stanu ujęcia wody prowadzącego do licznika 
w budynku przy ul. Żeromskiego, 
- podanie wysokości rocznej opłaty za dzierżawę obiektu szkoły, 
- informację, czy samochody Straży Pożarnej są w pełni sprawne. 
Radny Motyka wnioskował o zamontowanie na boisku tablic do koszykówki 
na przy ul. Żeromskiego. 
Radna Matuszewska poprosiła o: 
- informację czy rozpoczną się w miesiącu maju prace na dojściu do latarni,             
tj. ul. Bałtyckiej, 
- uporządkowanie oznakowania przy skrzyżowaniu ul. Bałtyckiej-Steyera,                      
tj. pomalowanie przejścia dla pieszych do lasu, 
- informację czy doszło do sprzedaży działki 35/11. 
Radny Motyka poprosił o wyjaśnienie, czy będzie prowadzona działalność 
dotycząca przewozu osób wózkami akumulatorowymi i czy będą mogły 
wjeżdżać na ul. Wiejską. 
Radna Michniewicz-Borkowska prosiła, żeby wózki akumulatorowe miały 
zgodę wjazdu na cypel. 
Przewodniczący Rady poprosił o podanie informacji jaką ilością kwater 
dysponuje na cmentarzu ZZOM oraz w jaki sposób odbywa się rozmieszczanie. 
Zdaniem przewodniczącego mogiły są rozmieszczane w sposób dowolny, 
chaotyczny i niegospodarny, odległości między mogiłami są bardzo różne. 
Radna Jarosz prosiła o ograniczenie wystawiania gier mechanicznych na  
ul. Wiejskiej, zwłaszcza bilardów, ponieważ zakłóca to ciszę nocną 
mieszkańców. Radna prosiła również o wpłyniecie na Pana Walczaka, żeby 
posprzątał przy toalecie prowadzonej na ul. Wiejskiej. 
Ad. do pkt 3 
a) Pan Stanek przedstawił raport o stanie zagrożeń i przedsięwzięciach 
zrealizowanych w ramach Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
problemów Alkoholowych oraz Gminnego Programu Przeciwdziałania 
Narkomanii w 2007 roku (raport stanowi załącznik do protokółu). 
Radny Chroń poinformował, że był świadkiem sprzedawania w sklepie grupie 
nieletnich alkoholu i prosi o interwencję w tej sprawie ponieważ ten proceder się 
powtarza. 
Radny Oniszczuk wyjaśnił, że przedstawiony raport o zagrożeniach,  
w aspekcie działań profilaktyki przeciwalkoholowej oraz przeciwdziałania 
narkomanii, nie pokazuje zagrożeń. Przedstawiony materiał prezentuje skalę 
zjawiska posługując się mierzalnymi wskaźnikami, nie pokazuje natomiast 
zagrożeń które prowadzą do takich sytuacji i powodują powstawanie tego 
negatywnego zjawiska. W procesie profilaktyki przeciwalkoholowej 
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zagrożeniem nie jest 50% wskaźnik uczniów którzy przynajmniej raz w życiu 
upili się. Raport opisuje skalę zjawiska a nie pokazuje przyczyn, które do tego 
doprowadzają. Zdaniem radnego zagrożeniem procesu przeciwdziałania 
bezrobociu nie jest wskaźnik ludzi którzy nie podejmują pracy, tak jak wskaźnik 
pijących czy zażywających narkotyki nie jest zagrożeniem dla procesu 
profilaktyki. Przedstawiony materiał wskazuje bardzo wyraźnie na zagrożenia 
procesu dydaktycznego. 
W związku z powyższym radny stwierdził, że nie można w pełni określić, czy 
działania profilaktyczne na które przeznaczamy środki z budżetu miasta są 
właściwie zaplanowane i realizowane. Przypomniał jednocześnie, że działania 
każdego organu administracji i osób funkcyjnych w tych organach są 
działaniami jawnymi i dlatego każdy obywatel ma prawo o nich zasięgnąć 
informacji publicznej. Rady wyjaśnił również, że  z treści raportu mógł uznać 
jako zagrożenia dwa fakty: 

1) nieprzestrzeganie zakazu sprzedaży napojów alkoholowych nieletnim 
przez niektóre sklepy, 

2) utrzymywanie się znacznego spożycia alkoholowego wśród mieszkańców 
Helu. 

Stwierdził jednocześnie, że mimo faktu spożywania alkoholu, Miejska Komisja 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych nie wystąpiła do Rady Miasta Helu 
o zmniejszenie sprzedaży punktów alkoholowych w mieście. 
Radny Chroń poinformował, że w ostatnich miesiącach młodzież helska 
poniżej 18 roku życia nagminnie spotyka się na terenie dworca PKP i powinien 
być ten teren obserwowany. 
Radny Oniszczuk stwierdził, że zamieszczane materiały informacyjne w BIP 
dotyczące wysokich wskaźników opisujących skalę spożywania alkoholu  
i narkotyków przez nieletnich w celu uzasadnienia prowadzenia działań 
profilaktycznych przede wszystkim w stosunku do uczniów szkoły jest  
w pewnym sensie niefortunne. Zdaniem radnego po zapoznaniu z takimi 
informacjami można zadać pytanie cyt; „Skoro przez tyle lat w szkole 
prowadzona jest działalność profilaktyczna a wskaźniki z roku na rok rosną albo 
przynajmniej nie maleją, to gdzie są pozytywne efekty takich działań?”. 
Zdaniem radnego może metody i technika oddziaływania zawodzą albo są już 
nieatrakcyjne lub jednostki prowadzące działania nie są właściwie 
przygotowane i dobrane, dlatego należy dokładnie przeanalizować cały proces 
profilaktyki. 
Pan Stanek wyjaśnił, że:  
- poprzez przedstawienie wskaźnika spożywania alkoholu i narkotyków chciał 
pokazać wskaźnik zagrożenia a określanie przyczyn byłoby nierozsądne, 
- można zadać również pytanie jaki byłby stan spożywania narkotyków gdyby 
profilaktyka nie była prowadzona, 
- prowadzone są badania ankietowe wśród uczniów według których można 
określić część przyczyn, 
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- nie prowadzono badań dotyczących dysfunkcji rodzin w Helu. 
Radny Oniszczuk poinformował, że zachęca do zapoznania się z publikacją 
„Stosowanie substancji psychoaktywnych przez młodzież szkół śląskich – 
zasięg, skutki, przeciwdziałanie”, przeprowadzono badania kompleksowe  
w sposób naukowy i profesjonalny,  rozpisano wszystkie problemy.  
Pan Stanek poinformował, że:  
- powyższe badania można przeprowadzić, ale kosztują 30 tys. zł a jest to 1/5 
wszystkiego, co jest przeznaczone na realizację gminnego programu na cały rok, 
- trzeba się zastanowić, czy jest potrzebne tego typu opracowanie, 
- pewne rzeczy dotyczące zagrożeń są omawiane na bieżąco i podejmowane 
stosowne działania, 
- korzysta z różnego rodzaju opracowań, pewne rzeczy są wspólne ale nie 
wszystko można odnieść do środowiska helskiego. 
b) Pani Wasilewska przedstawiła sprawozdanie z działalności świetlicy 
socjoterapeutycznej „Bocianie Gniazdo” w 2007 roku (sprawozdanie stanowi 
załącznik do protokołu). 
Radna Janiak prosiła o podanie ilości podopiecznych. 
Pani Wasilewska poinformowała, że w świetlicy jest 25 osób i są jeszcze  
3 wolne miejsca. 
Radny Wojna poprosił o poinformowanie, czy prowadzona jest współpraca  
z pedagogiem szkolnym. 
Pani Wasilewska poinformowała, że wystosowała pismo do dyrekcji ZSO  
z prośbą o współpracę, wymianę informacji, ale nie podjęto żadnych działań. 
Radny Chroń poprosił o podanie czego nie udało się zrobić z dziećmi  
w świetlicy. 
Pani Wasilewska poinformowała, że większość dzieci po opuszczeniu świetlicy 
używa wulgaryzmów, ale w świetlicy starają się nie używać takich słów, gdyż 
wiedzą że tego nie wolno robić. 
Radny Chroń stwierdził, że przy współpracy z Panem Stankiem powinna być 
zacieśniona współpraca z rodzicami. 
Pani Wasilewska poinformowała, że kontakt z rodzicami jest o wiele lepszy, 
rodzice interesują się dziećmi, proszą o porady w sytuacjach kryzysowych, 
pomagają przy organizacji imprez. 
Radny Drewing zapytał, czy świetlica próbowała pozyskać prywatnych 
sponsorów.  
Pani Wasilewska poinformowała, że w 2008 roku pozyskała od prywatnego 
sponsora prawie 1000,00 zł, zakupiono grę za 850,00 zł przeznaczoną przede 
wszystkim dla starszej grupy wiekowej i uczącą współpracy w grupie. 
Radna Konarska poprosiła o wyjaśnienie: 
- dlaczego przy rozbudowie budynku nie uwzględniono polepszenia warunków 
lokalowych świetlicy na przeprowadzanie terapii indywidualnej i uniknięcia 
ograniczeń czasowych, 
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- czy istnieje możliwość zwiększenia godzin pracy świetlicy do 6 godzin 
dziennie z czego 2 godziny przeznaczone byłby na pracę indywidualną. 
Pani Wasilewska poinformowała, że nie potrafi odpowiedzieć czy istnieje 
możliwość zwiększenia ilości godzin. 
Radna Konarska prosiła o informacje od kogo zależy przyznanie godzin. 
Pani Wasilewska poinformowała, że gminny program podlega pod Urząd 
Miasta. 
Pan Stanek wyjaśnił, że świetlica może korzystać z pomieszczenia komisji ale 
nie ma osoby która mogłaby prowadzić terapię indywidualną. 
Ad. do pkt 4 
a) sprawozdanie z wykonania budżetu miasta Helu za 2007 rok 
Radny Oniszczuk poinformował, że:  
- absolutorium jest instytucją służącą do sprawowania przez organ stanowiący 
kontroli wykonania budżetu, 
- art.18 ustawy o samorządzie gminnym mówi, że do wyłącznej właściwości 
rady gminy należy rozpatrywanie sprawozdania z wykonania budżetu oraz 
podejmowanie uchwały w sprawie udzielenia lub nieudzielania absolutorium  
z tego tytułu, 
- art. 18 a. ustawy o samorządzie gminnym sprecyzowane są obowiązki Komisji 
Rewizyjnej, która ma zaopiniować wykonanie budżetu gminy i wystąpić  
z wnioskiem do rady w sprawie udzielenia lub nieudzielania absolutorium, 
- absolutorium samorządowe powinno odnosić się ściśle do wykonywania 
budżetu gminy, 
- absolutorium dotyczy wykonania budżetu a nie odnosi się do całokształtu 
działalności burmistrza, 
- jedynie negatywna ocena wykonania budżetu umożliwia nieudzielanie 
absolutorium, 
- jeżeli rada miasta oceni sprawozdanie i wykonanie budżetu pozytywnie to nie 
ma prawnej możliwości nieudzielania absolutorium, 
- głosowanie uchwały o absolutorium jest jawne, uchwała zostaje podjęta 
bezwzględną ilością głosów ustawowego składu rady. 
 
-) Skarbnik Miasta odczytała sprawozdanie z wykonania budżetu miasta za 
2007 rok, które stanowi załącznik do protokołu. 
 
-) Przewodniczący Komisji Gospodarczej  poinformował, że komisja 
pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie burmistrza Helu z wykonania budżetu 
miasta za 2007 rok. 
Przewodnicząca Komisji Społecznej poinformowała, że komisja pozytywnie 
opiniuje sprawozdanie z wykonania budżetu miasta Helu za 2007 rok i wnosi  
o udzielenie absolutorium dla burmistrza Helu za rok 2007. 
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-) Przewodniczący Komisji Rewizyjnej odczytał pozytywną opinię  
z wykonania budżetu miasta Helu za 2007 rok (opinia stanowi załącznik do 
protokołu). 
 
-) Skarbnik Miasta  przedstawiła uchwałę Nr 86/g114/R/II/08 Składu 
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku z dnia 14 kwietnia 
2008 roku w sprawie pozytywnej opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu 
miasta Helu za 2007 rok (uchwała stanowi załącznik do protokołu). 
 
- ) dyskusja nad sprawozdaniem i przedstawionymi uwagami 
Radna Janiak zapytała, czy z działu 050 rybołówstwo i rybactwo zaciągnięta 
pożyczka została w całości zwrócona. 
Zastępca burmistrza wyjaśnił, że:  
- zaciągniętą pożyczkę gmina musi spłacić, 
- inwestycja była realizowana ze środków programu operacyjnego rybołówstwo 
i przetwórstwo ryb i właśnie środki  z dotacji powinny być zwrócone, 
- część środków została zwrócona a część jest w trakcie wyjaśniania, 
- kredyt bankowy został w całości spłacony. 
Radny Oniszczuk poinformował, że: 
- sprawozdanie z wykonania budżetu zostało wykonane w przejrzysty sposób  
i z uwzględnieniem realizacji planów finansowych jednostek organizacyjnych 
Miasta będących jednostkami lub zakładami budżetowymi, 
- przedstawiono szczegółowe rozliczenie dochodów wydatków własnych ZSO  
i Miejskiej Biblioteki Publicznej, 
- materiały zostały wykonane w sposób jasny i zrozumiały dla czytających, 
- pod względem rachunkowym nie stwierdził niezgodności, 
- początkowe wartości budżetu określone w uchwale Rady Miasta w grudniu 
2006 r. były wielokrotnie zmieniane w trakcie roku 2007, 
- zmiany wynikały z treści 8 uchwał jakie Rada Miasta podjęła w tym zakresie 
oraz 23 zarządzeń burmistrza dotyczących zmian w układzie wykonawczym, 
- z 23 zarządzeń 14 podpisał burmistrz Mirosław Wądołowski a 9 pełniący 
obowiązki burmistrza Jarosław Pałkowski, 
- 8 uchwał RM zmieniło budżet poprzez wprowadzenie po stronie dochodów 
dodatkowo 1.577.236 zł a po stronie wydatków 2.086.474 zł, 
- zarządzenia burmistrza ograniczały się do wprowadzania zmian wynikających 
z napływających informacji o przyznaniu, zwiększeniu lub zmniejszeniu dotacji 
lub przeniesień środków finansowych w ramach działu i spowodowały zmianę 
budżetu poprzez zmniejszenie dochodów o kwotę 102.489 zł oraz zmniejszenie 
wydatków o kwotę 27.489 zł, 
- dla pokrycia wydatków burmistrz zgodnie z delegacją wynikającą z ustawy  
o finansach publicznych i uchwały budżetowej RM zmniejszał rezerwę 
budżetową z 80.000 zł do 5.000 zł. 
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Zdaniem radnego sprawozdanie zostało przygotowane profesjonalnie i zgodnie  
z dokumentami księgowymi pozostającymi w zasobach działu księgowości 
Urzędu Miasta. 
Radna Janiak poprosiła o wyjaśnienie co to jest za opłata prowizyjna 
16.282,61 zł w dz. 756 bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa. 
Zapytała jednocześnie, czy nie warto byłoby kupić na własność zegara niż płacić 
dzierżawę. 
Pani skarbnik wyjaśniła, że opłata prowizyjna do tej pory była w dz. 750  
w administracji a teraz została przeniesiona do dz. 756 zgodnie z klasyfikacją 
budżetową i dotyczy wynagrodzenia wszystkich osób które zbierają opłatę 
targową i miejscową. 
Sekretarz Miasta poinformował, że:  
- opłata za dzierżawę zegara wynosi 4.200 zł rocznie, 
- aktualnie prowadzi rozmowy dotyczące zakupu zegara i w ciągu miesiąca 
sprawa powinna się wyjaśnić, 
- do tej pory firma 2 razy w roku dokonywała przeglądu zegara, 
- awaria zawsze usuwana jest w ciągu 24 godzin bez obciążania gminy środkami 
finansowymi.  
Zastępca burmistrza poinformował, że umowa dzierżawy obejmuje również 
konserwację zegara, zapewniony jest serwis a w momencie własności trzeba 
byłoby podpisać umowę serwisową. Wyjaśnił jednocześnie, że koszty zawsze 
będą ponieważ jest to specjalistyczne urządzenie wymagające przeglądu  
i konserwacji. 
Radna Janiak stwierdziła, że w dz. 852 opieka społeczna bardzo dużo zostało 
wydane na energię elektryczną 32 tys. zł w noclegowni dlatego należałoby 
zrobić liczniki i zamieszkujący sami powinni płacić za energię. 
Radny Wojna stwierdził, że osoby przebywające w noclegowni używają 
ogrzewania elektrycznego zamiast ogrzewania pomieszczenia opałem  
i należałoby tą kwestię rozwiązać. 
Zastępca burmistrza wyjaśnił, że:  
- noclegownia jest obciążeniem finansowym dla miasta ale są tam kierowani 
ludzie bezdomni, którzy nie mają dochodów lub posiadają minimalne dochody  
i egzekwowanie jakichkolwiek opłat nie jest możliwe, 
- kwota podana przez radną dotyczy wszystkich kosztów rocznego utrzymania 
noclegowni. 
Radna Konarska zapytała na co zostały wydane środki z dz. 851 ochrona 
zdrowia, tj. 20 tys. zł. 
Sekretarz Miasta poinformował, że środki zostały wydane na prelekcje 
dotyczące opieki zdrowotnej w helskim szpitalu. 
 
-) Radny Oniszczuk poprosił o dopisanie w tytule projektu uchwały słowa 
„przyjęcia” a w § 1 słowa „przyjmuje się”. 
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Wiceprzewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie przyjęcia 
sprawozdania z wykonania budżetu miasta Helu za 2007 rok 
Rada Miasta w obecności 13 radnych – jednogłośnie 13 głosami „za” podjęła 
uchwałę Nr XXII/129/08 w sprawie przyjęcia sprawozdania z wykonania 
budżetu miasta Helu za 2007 rok, która stanowi załącznik do protokołu wraz  
z wynikiem imiennego głosowania. 

-) Skarbnik Miasta przedstawiła uchwałę Nr 042/g114/A/II/08 Składu 
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku z dnia 7 kwietnia 
2008 roku w sprawie opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Helu 
dot. udzielenia absolutorium dla burmistrza Helu (uchwała stanowi załącznik do 
protokołu). Wniosek został zaopiniowany pozytywnie. 
 
-) dyskusja nad wykonaniem budżetu 
Radny Oniszczuk poinformował, że: 
- oceniając wykonanie budżetu miasta za rok 2007 oprócz kryteriów prawnych  
i ekonomicznych można wziąć również kryterium wpływu na rozwój miasta  
i zysk społeczeństwa, 
- największe wpływy uzyskano z gospodarki mieniem komunalnym, w tym 
szczególnie ze sprzedaży nieruchomości, wielkość ta wyniosła 46,8% budżetu, 
- druga grupa mająca wpływ na poziom dochodów to podatki, zarówno te 
płacone w gminie prawie 16%  jak i odpisy dokonywane przez Urzędy 
Skarbowe prawie 12%, razem wniosły one 27,66% dochodów, 
- trzecią pod względem wielkości grupą były subwencje prawie 13% dochodów, 
dotacje prawie 8% oraz inne źródła 1,8%, razem wprowadzono do dochodów 
ponad 22% środków, 
- najwięcej wydane zostało na opłaty za prace dla ludzi, tj. 39% środków 
budżetu, tj. płace i pochodne od nich, wpłaty na Fundusz Pracy, Fundusz 
Socjalny, podróże służbowe a także tzw. wynagrodzenia bezosobowe, tj. umowy 
zlecenia, o dzieło itp., 
- drugą grupą pod względem wydatków są opłaty za usługi ponad 20%, tj. usługi 
remontowe, zdrowotne, internet, telefoniczne, transportowe-tramwaje wodne, 
zakupy inwestycyjne,  
- trzecia grupą wydatków są inwestycje i zakupy inwestycyjne ponad 19%, 
- kolejna grupa to opłaty za materiały i energię 9%, 
- można przyjąć, iż wydatki związane z pracą ludzi wracają do kieszeni 
mieszkańców miasta, duża część opłat za usługi to też zysk dla mieszkańców, 
- środki wydane na inwestycje i zakupy inwestycyjne rozwijają miasto a więc 
pośrednio wpływają na społeczny status mieszkańców, 
- realizacja budżetu jest właściwa i korzystna dla miasta. 
 
-) Wiceprzewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie udzielenia 
absolutorium dla Burmistrza Helu. 
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Rada Miasta w obecności 12 radnych – jednogłośnie 12 głosami „za” podjęła 
uchwałę Nr XXII/130/08 w sprawie udzielenia absolutorium dla Burmistrza 
Helu, która stanowi załącznik do protokołu wraz z wynikiem imiennego 
głosowania. 
b) projekt uchwały nr 3 
Skarbnik Miasta  poinformowała, że: 

1) zwiększone zostają dochody budżetu o kwotę 678,00 zł, z czego: 
- 500,00 zł stanowią dochody, które może uzyskać gmina w wyniku 
ściągnięcia zaległych alimentów, zmniejszając jednocześnie dochody  
w dz. 750 o 500,00 zł, 
- kwota 178,00 zł stanowi zwrot nienależnie pobranej dotacji na zasiłki 
rodzinne, dlatego po stronie wydatków zwiększa się o kwotę 178,00 dz. 852  
i wymieniona kwota zostanie zwrócona do Urzędu Wojewódzkiego. 

Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie zmian  
w budżecie miasta Helu na 2008 rok. 
Rada Miasta w obecności 13 radnych – jednogłośnie 13 głosami „za” podjęła 
uchwałę Nr XXII/131/08 w sprawie zmian w budżecie miasta Helu na 2008 rok, 
która stanowi załącznik do protokołu wraz z wynikiem imiennego głosowania. 
c) projekt uchwały nr 4 
Radny Oniszczuk prosił, żeby § 3 otrzymał brzmienie: „Uchwała wchodzi  
w życie po upływie 14 dni od dnia ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym 
Województwa Pomorskiego”. 
Radna Konarska poprosiła o informacje, czy w konkursie grantowym będą 
brały udział tylko organizacje zarejestrowane, czy wszystkie. 
Zastępca burmistrza wyjaśnił, że program dotyczy organizacji pozarządowych 
o których dokładnie mówi ustawa o działalności pożytku publicznego  
i wolontariacie, czyli muszą być zarejestrowane. 
Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie przyjęcia 
Programu Współpracy Miasta Helu z Organizacjami Pozarządowymi na 2008 
rok. 
Rada Miasta w obecności 13 radnych – jednogłośnie 13 głosami „za” podjęła 
uchwałę Nr XXII/132/08 w sprawie przyjęcia Programu Współpracy Miasta 
Helu z Organizacjami Pozarządowymi na 2008 rok, która stanowi załącznik do 
protokołu wraz z wynikiem imiennego głosowania. 
d) projekt uchwały nr 5 
Radna Janiak poinformowała, że temat został omówiony na komisjach i radni 
nie wyrażają zgody na umorzenie zaległości ponieważ Pan Przybylski nie płaci 
bieżących rachunków a jest zatrudniony. 
Radny Oniszczuk poprosił o przedstawienie ciągu zdarzeń jeśli radni nie 
wyrażą zgody na umorzenie należności pieniężnej. 
Zastępca burmistrza poinformował, że: 
- nastąpi procedura egzekucji należności pieniężnej, która już jest w trakcie, 
- pan Przybylski zostanie wezwany do opróżnienia lokalu mieszkalnego, 
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- jeżeli pan Przybylski nie opuści lokalu sprawa przekazana zostanie do sądu  
i przeprowadzona eksmisja, 
- na dzień 23.04.2008 roku zadłużenie wynosi 33 983,58 zł, 
- od grudnia 2007 roku ani jedna kwota nie została wpłacona, 
- na bieżąco wpłaty też nie są dokonywane. 
Radna Janiak poprosiła o informacje do jakiej sumy zadłużenia czeka ZZOM, 
żeby podjąć interwencje w sprawie. 
Pan Burczyk wyjaśnił, że:  
- wszystkie zaległości nie płacących wynoszą 70 tys. zł, 
- ściąganie należności odbywa się poprzez wysłanie upomnienia po 2 
miesiącach z wezwaniem do zapłaty, 
- jeżeli istnieje potrzeba, to zaległość rozkładana jest na raty, 
- czeka na wykonanie wyroku eksmisji w stosunku do pana Przybylskiego. 
Radny Wojna poinformował, że Komisja Gospodarcza nie wyraża zgody na 
umorzenie należności. 
Przewodniczący Rady poprosił o wykreślenie z § 1 słów „wyraża się zgodę”. 
Wiceprzewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie umorzenia 
należności pieniężnej Gminy Hel. 
Rada Miasta w obecności 14 radnych – jednogłośnie 14 głosami „za” podjęła 
uchwałę Nr XXII/133/08 w sprawie umorzenia należności pieniężnej Gminy 
Hel, która stanowi załącznik do protokołu wraz z wynikiem imiennego 
głosowania. 
e) projekt uchwały nr 6 
Radny Oniszczuk wnioskował o naniesienie poprawek w projekcie uchwały: 
- w tytule: po słowie „w sprawie” wykreślenie „:”, zmianę roku w numerze 
uchwały z „08” na „07”, 
- zmianę § 1 na „W uchwale nr XVI/103/07 Rady Miasta Helu z dnia 20 grudnia 
2007 r. w sprawie ustalenia stawek wynagrodzenia za pracę oraz zasady 
przyznawania nauczycielom zatrudnionym w oświatowych jednostkach 
organizacyjnych na terenie gminy Hel dodatków do wynagrodzenia i nagród, 
wprowadza się następujące zmiany:  

1)  w regulaminie przyznawania dodatku motywacyjnego dla nauczycieli 
stanowiącym załącznik nr 1 do uchwały: 
a)   w pkt 1a, 1b, 1c wyrazy „a w szczególności” zastępuje się wyrazem 

„poprzez”, 
b)   pkt 4 skreśla się, 
c)   pkt 7 otrzymuje brzmienie „7. Wysokość dodatku motywacyjnego dla        

           nauczyciela ustala dyrektor szkoły.”” 
- w podstawie prawnej wykreślić: „ zwanej dalej „Kartą Nauczyciela”” oraz 
„zwanego dalej „Rozporządzeniem””.  
Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały po naniesionych wyżej 
zmianach w sprawie zmiany uchwały nr XVI/103/07 Rady Miasta Helu z dnia 
20 grudnia 2007 r. w sprawie ustalenia stawek wynagrodzenia za pracę oraz 
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zasady przyznawania nauczycielom zatrudnionym w oświatowych jednostkach 
organizacyjnych na terenie gminy Hel dodatków do wynagrodzenia i nagród. 
Rada Miasta w obecności 14 radnych – jednogłośnie 14 głosami „za” podjęła 
uchwałę Nr XXII/134/08 w sprawie zmiany uchwały nr XVI/103/07 Rady 
Miasta Helu z dnia 20 grudnia 2007 r. w sprawie ustalenia stawek 
wynagrodzenia za pracę oraz zasady przyznawania nauczycielom zatrudnionym 
w oświatowych jednostkach organizacyjnych na terenie gminy Hel dodatków do 
wynagrodzenia i nagród, która stanowi załącznik do protokołu wraz z wynikiem 
imiennego głosowania. 
f) projekt uchwały nr 7 
Radny Oniszczuk wnioskował o dokonanie zmian w projekcie uchwały, 
uchwała poprawiona stanowi załącznik do protokołu. 
Radny Chroń stwierdził, że burmistrz nie jest odwołany więc powinien być 
zawieszony jako delegat. 
Radny Oniszczuk wyjaśnił, że delegowana może być tylko jedna osoba do 
ZMiGM.  
Zastępca burmistrza wyjaśnił, że na delegata musi być wskazana konkretna 
osoba i nie ma możliwości zawieszenia. 
Radny Oniszczuk wyjaśnił, że są trzy przypadki utracenia mandatu: 
- zrzeczenie się mandatu przez delegata, 
- odwołanie delegata przez RM, 
- wystąpienie ze związku. 
Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały sprawie odwołania 
delegata do Związku Miast i Gmin Morskich. 
Rada Miasta w obecności 14 radnych – jednogłośnie 14 głosami „za” podjęła 
uchwałę Nr XXII/135/08 w sprawie odwołania delegata do Związku Miast  
i Gmin Morskich, która stanowi załącznik do protokołu wraz z wynikiem 
imiennego głosowania. 
g) projekt uchwały 7a 
Radny Oniszczuk wnioskował o dokonanie zmian w projekcie uchwały, 
uchwała poprawiona stanowi załącznik do protokołu. 
Zgodnie z sugestią radnego Chronia, przewodniczący rady zapytał, czy jest inna 
kandydatura na delegata oprócz radnego Oniszczuka. 
Nie zgłoszono innych kandydatur. 
Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie wyboru 
delegata do Związku Miast i Gmin Morskich. 
Radny Oniszczuk został wyłączony z głosowania. 
Rada Miasta w obecności 14 radnych – jednogłośnie 13 głosami „za” podjęła 
uchwałę Nr XXII/136/08 w sprawie wyboru delegata do Związku Miast i Gmin 
Morskich, która stanowi załącznik do protokołu wraz z wynikiem imiennego 
głosowania. 
h) projekt uchwały nr 8 
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Wiceprzewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie sprzedaży 
nieruchomości położonej w mieście Helu. 
Rada Miasta w obecności 14 radnych – 12 głosami „za” przy 2 głosach 
„wstrzymujących” podjęła uchwałę Nr XXII/137/08 w sprawie sprzedaży 
nieruchomości położonej w mieście Helu, która stanowi załącznik do protokołu 
wraz z wynikiem imiennego głosowania. 
Ad. do pkt 4. 
Zastępca burmistrza poinformował, że: 
- 25 kwietnia jest termin składania ofert do przetargu na zagospodarowanie 
parku przy ul. Dworcowej i być może po długim weekendzie rozpoczęte zostaną 
działania, 
- plac pod parking dzierżawi „Społem” państwu Mudlaff i na pewno nie będą 
inwestować, można byłoby rozpatrzyć sprawę kupienia przez gminę 
omawianego terenu, 
- nie rozważano sprawy zamykania na noc cmentarza, a musiałaby być osoba 
która tym się będzie zajmować, przez zamykanie furtki na klucz nie uniknie się 
wandalizmu i kradzieży, 
- chodnik przy ul. Steyera zostanie poprawiony, 
- jest obowiązek rejestracji pewnej rasy psów, ale część psów w Helu jest 
mieszańcami bez rodowodu, 
- znak za nisko powieszony zostanie poprawiony, 
- na temat usterki przy ul. Żeromskiego 4 wypowie się kierownik ZZOM 
Pan Burczyk poinformował, że dokonanie naprawy musi nastąpić po wyłączeniu 
ujęcia wody w całym mieście, a jest to uzależnione od firmy która musi mieć 
stały dostęp do wody, po uzgodnieniu terminu wyłączenia naprawy są 
dokonywane. Wyjaśnił jednocześnie, że stan techniczny rury jest dobry i nie 
stwarza niebezpieczeństwa, wystarczy wymienić dławice zaworu.  
- wysokość dzierżawy pomieszczeń szkoły wynosi ok. 50 tys. zł plus koszty 
dodatkowe związane z mediami i odnowienia pomieszczeń, 
- samochody OSP są sprawne ale problemy są z kierowcami ponieważ pracują  
i trzeba będzie zastanowić się o zatrudnieniu kierowcy na stałe, 
- na temat zagospodarowania cmentarza wypowie się kierownik ZZOM 
Pan Burczyk wyjaśnił, że miejsca na cmentarzu są rezerwowane i dlatego 
odległości są różne, ponadto warunki glebowe też mają wpływ na odległości 
między mogiłami, likwidowane są groby nie opłacane.  
- kosze na boisku zostaną w najbliższym czasie zawieszone, 
- wykonanie: chodnika przy ul. Wiejskiej, Kuracyjnej wyniesie 82 tys. zł brutto, 
drogi do Leśnej 9- 40 tys. zł brutto i dojścia do latarni 54 tys. zł brutto, zaplecze 
ul. Wiejskiej (między garażami) 114 tys. zł, więc radni będą musieli 
zadecydować czy mają być wykonane wszystkie podane inwestycje, 
- oznakowanie ulic jest wykonywane, 
- działka 35/11 została sprzedana za 50.500 000,00 zł plus VAT i nadal posiada 
status terenu zamkniętego, 
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- wózki akumulatorowe poruszają się po drogach publicznych i zgodnie  
z obowiązującymi przepisami, miejscem wyłączonym z ruchu wózków 
akumulatorowych  będzie bulwar, ul. Morska i Żeglarska, 
- gry zręcznościowe na ul. Wiejskiej są uciążliwe w godzinach wieczornych ale 
stanowią źródło dochodów mieszkańców, należałoby ustalić kwestie 
funkcjonowania gier do godz.22:00, 
- porządki w mieście wykonywane są na bieżąco. 
Radny Chroń przekazał podziękowania za współpracę od pani burmistrz 
Hermeskeil. 
Ad. do pkt 5  
Sprawozdanie burmistrza Helu z realizacji uchwał RM za okres od dnia 28 
marca 2008 roku do dnia 24 kwietnia 2008 roku stanowi załącznik do protokołu. 
Sprawozdanie burmistrza Helu z działalności w okresie międzysesyjnym 
stanowi załącznik do protokołu. 
Zastępca burmistrza poinformował, że: 
- przygotowywany jest program operacyjny rybołówstwo - przetwórstwo rybne 
na lata 2007-2013 i znaczna część środków finansowych z UE będzie do 
wydatkowania w specyficzny sposób, środki będą do wykorzystania przez 
stowarzyszenia obejmujące określone ściśle geograficznie obszary i zajmujące 
się określoną działalnością. W związku z powyższym gmina Hel i Jastarnia 
miała się włączyć do istniejącej lokalnej grupy działania „Bursztynowy Pasaż” 
obejmujący głównie obszary wiejskie, jednak powstała inicjatywa o powołaniu 
odrębnego stowarzyszenia tylko dla Półwyspu Helskiego i stowarzyszenie się 
już zawiązało o nazwie „Rybacy Półwyspu”, po zarejestrowaniu stowarzyszenia 
gminy oficjalnie dostaną propozycję wejścia jako członek wspierający. 
- strażacy zgłosili zastrzeżenia w nowo wybudowanych pomieszczeniach 
Miejskiej Biblioteki i zostają one usunięte, 
- usterka instalacji CO w budynku mariny została usunięta, 
- wyrażono zgodę na budowę obwodnicy Północnej Aglomeracji Trójmiejskiej 
ale w ramach samorządów lokalnych ponieważ rząd nie widzi celowości 
dofinansowania budowy tej drogi, 
- Urząd Morski wyraził pozytywną opinię na zatopienie wraku ale jeszcze musi 
być zgoda Ministra Infrastruktury, 
- rząd przygotowuje się do przekształcenia przedsiębiorstw państwowych, 
spółek jednoosobowych SP, do prywatyzacji tych podmiotów i komunalizacji 
portów, propozycja rządu jest taka, żeby port helski był skomunalizowany  
i zarząd nad portem był komunalny, dlatego należałoby przedstawić strategie 
funkcjonowania i rozwoju portu. Infrastruktura zapewniająca dostęp do portu 
ma być własnością publiczną i zarząd portu powinien być sprawowany przez 
podmiot publiczny. 
Radny Wojna poprosił o wyjaśnienie równoczesnej komunalizacji  
i prywatyzacji, tj. czy jedno nie wyklucza drugiego. 
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Zastępca burmistrza wyjaśnił, że urządzenia portowe, falochrony, nabrzeża są 
własnością SP ale użytkownikiem wieczystym gruntów i właścicielem urządzeń 
jest spółka jednoosobowa SP „KOGA” i spółka z o.o. może zbywać udziały 
pracownikom, ale udziały osób fizycznych byłby niezgodne z prawem ponieważ 
ustawa o przystaniach i portach pozostawia kwestie własności SP. 
Radny Wojna poprosił o podanie przykładowego terminu zatopienia jednostki.  
Zastępca burmistrza wyjaśnił, że:  
- czeka na opinię z Ministerstwa Infrastruktury,   
- czeka na ofertę dotyczącą wyczyszczenia jednostki, 
- należy przygotować odpowiednią dokumentację, 
- może uda się zatopić jeszcze w trakcie sezonu. 
Ad. do pkt 6  
Przewodniczący Rady przedstawił pisma, które wpłynęły do Rady Miasta: 
1) pani Teresy Ruszel dotyczące sprzedaży gruntu na poprawę 
zagospodarowania posiadanej nieruchomości. 
Rady Oniszczuk zapytał, czy po wydzieleniu terenu pozostała część mogłaby 
stanowić samodzielną działkę. 
Radna Janiak wyjaśniła, że jest to za mały teren na samodzielną działkę 
budowlaną. 
Rada Miasta wyraziła zgodę na sprzedaż pasa ziemi na rzecz Pani Ruszel, 10 
głosami „za” przy 1 głosie „wstrzymującym się”. 
2) pani Zadarko w sprawie wyrażenia zgody na stałą lokalizację przyczepy 
handlowej przy ul. Wiejskiej 56  
Rada Miasta wyraziła zgodę na lokalizację kiosku. 
3) Zrzeszenia Kaszubsko-Pomorskiego dotyczące nadania nazw ulicom: 
imieniem „Wuja Klemensa”, „księdza Hieronima Grzeni”. 
Pisma zostaną skierowane do burmistrza Helu z prośba o opinię. 
4) pani Heliodory Wika-Czarnowska Sosin dotyczące prośby o nadanie jednej 
ulicy imieniem Augustyna 
Pismo zostanie skierowane do burmistrza Helu z prośbą o opinię. 
5) Prezesa Stowarzyszenia „Przyjaciele Helu” w nawiązaniu do sprawozdania  
z działalności MOW informujące, że Rada Miasta nie może rościć sobie prawa 
do kontroli finansowej Stowarzyszenia, bo do tego Stowarzyszenie posiada 
komisję rewizyjną i walne zebranie członków. 
Radny Oniszczuk wyjaśnił, że pytanie dotyczyło nie środków finansowych 
tylko podnajmowania części obszaru na prowadzenie działalności. 
Radny Wojna stwierdził, że chodzi o sprawę pozostawienia zakupionych 
elementów w muzeum i ich ewidencjonowania. Zdaniem radnego należałoby się 
zastanowić nad zmianą warunków umowy. 
Zastępca burmistrza wyjaśnił, że:  
- pierwszym warunkiem użyczenia obiektu było prowadzenie placówki 
muzealnej, 
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- wyposażenie stanowi własność stowarzyszenia lub osób wypożyczających  
i nie można zmusić do zostawienia po zakończeniu prowadzenia działalności, 
- muzeum się rozwija, 
- informacja jakie środki pozyskano z dochodów i przekazano na muzeum 
powinna być przedstawiona. 
Radny Wojna stwierdził, że należałoby zmienić umowę bezterminową zawartą 
ze stowarzyszeniem. 
Zastępca burmistrza wyjaśnił, że umowa jest zawarta na czas nieokreślony  
i łatwiej jest ją wypowiedzieć niż zawartą na 10 lat. 
Radny Wojna poprosił o informację czyją własnością są bunkry przy latarni. 
Zastępca burmistrza poinformował, że wojsko zarządza i jest właścicielem 
bunkrów ale są użytkowane przez różne osoby. 
Radny Wojna stwierdził, że zwykłe sprawozdanie finansowe powinno być 
dostarczone przez stowarzyszenie. 
Radna Janiak wyjaśniła, że rok wcześniej takie sprawozdanie zostało 
przekazane dlatego radni prosili o przedstawienie sprawozdania w takiej samej 
formie. 
Radna Jarosz wyjaśniła, że była obecna na spotkaniu na którym Pan 
Kretkiewicz stwierdził, że nie musi odpowiadać na stawiane zarzuty przez 
grupkę ludzi twierdzących, iż muzeum źle działa. 
Przewodniczący Rady stwierdził, że radni powinni spotkać się z prezesem 
stowarzyszenia i wyjaśnić nieporozumienie. 
6) zgłoszenie na pielgrzymkę na Jasną Górę, 
7) protest radnej Borowiec-Pytel i radnej Matuszewskiej dotyczący instalowania 
masztów- przekaźników telefonii komórkowej  
Radna Matuszewska prosiła, żeby Rada przyjęła wniosek. 
Radny Oniszczuk stwierdził, że nie może przyjąć wniosku ponieważ nie zna 
opinii specjalistów na ten temat. 
Zastępca burmistrza prosił o skonkretyzowanie protestu i wyjaśnił, że na 
pewno chodzi o umieszczanie instalacji w bezpośrednim sąsiedztwie budynków 
albo na budynkach. Wyjaśnił jednocześnie, że stanowisko Rady Miasta 
stwierdzające o wyłączeniu obszarów zurbanizowanych lub będących  
w bezpośrednim sąsiedztwie z budynkami, byłoby pomocne przy wydawanych 
nowych decyzjach na instalacje urządzeń. 
Przewodniczący Rady prosił o doprecyzowanie wniosku przez 
wnioskodawców. 
8) skarga Pani Doroty Romero Acana w stosunku do pracy wykonywanej  
w Urzędzie Miasta Helu dotycząca sprawy działki położonej w Helu przy  
ul. Wiejskiej 88. 
Pismo zostanie przekazane do burmistrza Helu. 
Zastępca burmistrza poinformował, że otrzymał powyższe pismo.  
Wyjaśnił jednocześnie, że:  
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- na zasadzie porozumienia ze starostwem ustalono, że przy zgłoszeniu zamiaru 
postawienia tymczasowego obiektu będą żądali opinii burmistrza, żeby była 
kontrola i informacja dla Miasta o powstających obiektach,  
- wszystko zgłaszane jest do starostwa i gmina nie ma informacji, czy ktoś 
buduje bez pozwolenia, 
- obiekty sezonowe stawiane na 120 dni mają przeważnie pozytywną opinię, 
- właściwym organem do przyjęcia zgłoszenia (wydania zgody na lokalizację)  
i zgłoszenia sprzeciwu jest starosta, 
- gmina nie ma wpływu na powyższe decyzje, opinia burmistrza nie jest wiążąca 
dla starostwa i nie ma żadnej mocy prawnej, 
- nie ma prawa wkraczać w kompetencje starostwa, 
- gmina nie będzie wydawała już opinii na temat obiektów tymczasowych, żeby 
uniknąć nieporozumień. 
9) wnioski radnej Borowiec- Pytel dotyczące: 
- przywrócenia działalności terminalu do wykonywania przelewów, 
- wykonania przed sezonem drogi do pani Grygowskiej i pani Buszman, 
- protestu mieszkańców dotyczącego budowy masztów telefonii komórkowej. 
Wnioski skierowane zostaną do burmistrza Helu.  
Następnie Przewodniczący Rady przedstawił pismo radnej Borowiec-Pytel 
usprawiedliwiające nieobecność na sesji. 
10) zaproszenie ZBZZiOR dla radnych na spotkanie integracyjne z okazji 63 
rocznicy zakończenia II wojny światowej dnia 9 maja 2008 roku. 
Część trzecia 
Ad. do pkt 1 
Radna Janiak prosiła o dołączenie, do zakazu parkowania, napisu „nie dotyczy 
mieszkańców” na odcinku ul. Kapitańskiej, Komandorskiej. 
Ad. do pkt 2 
Zastępca burmistrza poinformował, że: 
- otrzymał informację od RZI w Gdyni o planach prowadzących do usunięcia 
ciepłociągu, 
- radni powinni podjąć decyzję, co w pierwszej kolejności powinno zostać 
wykonane z przedstawionych wcześniej inwestycji. 
Radna Janiak zapytała, czy nawierzchnia na ulicy Rybackiej zostanie 
wykonana. 
Zastępca burmistrza poinformował, że koszt nawierzchni na Rybackiej wynosi 
150 tys. zł i na pewno nie zostanie wykonana w bieżącym roku. 
Następnie wyjaśnił, że przygotowane od strony dokumentacyjnej rzeczy na 
które można ogłosić przetarg to: wykonanie chodnika - końcówka ul. Wiejskiej  
i Kuracyjnej, odcinek drogi do latarni, droga na zapleczu ul. Leśnej 9, zaplecze 
między garażami od ulicy Wiejskiej, dojście do posesji Wiejskiej 85  
i sąsiednich. Wyjaśnił jednocześnie, że środków wystarczyłoby na zrobienie 
końcówki ul. Wiejskiej, drogi do latarni i zaplecza Leśnej 9, razem koszt byłby 
ok. 170 tys. zł. 
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Rada Miasta wyraziła zgodę na powyższą propozycję.  
Następnie poprosił radnych żeby uwagi na temat pracy i dyscypliny 
pracowników Urzędu Miasta przekazywali bezpośrednio do niego a nie 
omawiali na komisjach. Poinformował jednocześnie, że pracownicy wywiązują 
się ze swoich obowiązków. 
Przewodniczący Rady stwierdził, że radni swoje uwagi i spostrzeżenia powinni 
przekazywać bezpośrednio do przełożonego. 
Radny Wojna poinformował, że na Komisji Gospodarczej nie było generalnie 
zastrzeżeń do pracy ale chodziło o sprawę zatrudnienia dodatkowych 
pracowników i dlatego stwierdzono, że nastąpiło rozprężenie w pracy. Zapytano 
o zakres obowiązków na przykładzie Pani Katarzyny Pietkiewicz i możliwości 
zwiększenia obowiązków. 
Zastępca burmistrza poinformował, że stwierdzenie rozprężenia odebrał jako 
uwagę. Następnie poinformował, że coraz więcej obowiązków dochodzi, skład 
osobowy jest mniejszy i z tymi wiadomościami podzielił się pan sekretarz  
z radnymi na komisji. Wyjaśnił jednocześnie, że dołożenie obowiązków wiąże 
się ze zwiększeniem wynagrodzenia ale nie musi być to dobrym wyjściem 
ponieważ każdy z pracowników ma już swoje obowiązki i odpowiedni zakres 
pracy i nie wiadomo, czy po dołożeniu obowiązków będzie w stanie się 
wywiązywać. 
Następnie zaprosił radnych na uroczyste obchody Święta Konstytucji oraz 
otwarcie boiska sportowego na ul. adm. Steyera dnia 3 maja 2008 roku o godz. 
16:00. 
Przewodniczący Rady prosił o obudowę kasztanowca na ul. Plażowej. Zapytał 
jednocześnie, czy Pani Antkowska dostanie pozwolenie na postawienie 
pawilonu koło Leśnej 10. 
Zastępca burmistrza poinformował, że Pani Antkowska wystąpiła o wydanie 
decyzji o warunkach zabudowy na budowę obiektu i wszczęto postępowania 
administracyjne, Leśna 10 i spółdzielnia mieszkaniowa jest przeciwna 
lokalizacji, więc decyzja będzie odmowna. 
Radny Wojna poinformował, że Komisja Gospodarcza złoży wniosek  
o przygotowanej nowej strategii rozwoju miasta. 
Przewodniczący Rady prosił o postawienie koszy na ul. Plażowej. Następnie 
przypomniał o złożeniu oświadczeń majątkowych. 
Ad. do pkt. 3 
Protokół z XX sesji Rady Miasta Helu został przyjęty jednogłośnie 11 głosami 
„za”. 
Po wyczerpaniu porządku obrad  Przewodniczący Rady podziękował radnym za 
uczestnictwo w sesji, po czym zamknął obrady. 
Protokołowała: Daria Ziółkowska 
 
Załączniki do protokołu: 
1.   porządek obrad 
2.   listy obecności 
3.  odpowiedzi na interpelacje radnych 
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4.  raport o stanie zagrożeń i przedsięwzięciach zrealizowanych w ramach Gminnego Programu Profilaktyki  
i Rozwiązywania problemów Alkoholowych oraz Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii w 2007 roku 

5.  sprawozdanie z działalności świetlicy socjoterapeutycznej „Bocianie Gniazdo” w 2007 roku 
6.  sprawozdanie z wykonania budżetu miasta za 2007 rok 
7.  opinia Komisji Rewizyjnej z wykonania budżetu miasta Helu za 2007 rok 
8.  uchwała Nr 86/g114/R/II/08 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku 
9.  uchwała Nr 042/g114/A/II/08 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku z dnia 7 kwietnia 2008 

roku w sprawie opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Helu dot. udzielenia absolutorium dla burmistrza Helu 
10.  projekty uchwał 
11.  uchwały podjęte 
12. sprawozdanie burmistrza Helu z realizacji uchwał RM za okres od dnia 28 marca 2008 roku do dnia 24 kwietnia 2008 

roku 
13. sprawozdanie burmistrza Helu z działalności w okresie międzysesyjnym 
 
protokół zatwierdzony głosami: 
 
„za”      .......................... 

„przeciw”    .......................... 

„wstrzymującymi się”   ..........................                

dnia     ......................             
 


